
Protokol NrXXVII/2013 
z obrad sesji Rady Gminy w Olszanicy 

odbytej w dniu 29 maja 2013r. 

Na stan 15 radnych Rady Gminy w Olszanicy w obradach XXVII sesji 
uczestniczyto 14 radnych, 1 nieobecny usprawiedliwiony. 
Lista obecnosci w zatqczeniu/zat. nr 1 / . 
W sesji uczestniczyli rowniez radny powiatu leskiego Pan Marek Matecki, sottysi z terenu 
gminy, dyrektor ZSP w Uhercach Mineralnych, pracownicy Urzedu- lista obecnosci 
w zataczeniu / zat. nr 2/. 
Obrady rozpoczeto o godz. 1 2 0 0 w sali narad Urzedu Gminy, a zakonczono o godz. 1 5 0 0 . 
Obrady prowadzit Przewodniczacy Rady Gminy Tadeusz Darosz. 

Do pktu 1 porzadku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad. 

Przewodniczqcy Rady Gminy Tadeusz Darosz otworzyt obrady 
XXVII sesji. Na wstepie powitat wszystkich radnych , Wojta Krzysztofa Zapat$, Sekretarza 
Roberta PetkQ, Skarbnik Lucyne Weremiriskq, radnego powiatu leskiego Marka 
Mate3ckiego , sottysow z terenu gminy, mieszkahca Uherzec Min. oraz pracownikow 
Urzedu. 

Przewodniczacy Rady poinformowat, ze radni w zawiadomieniach otrzymali 
proponowany porzadek obrad / zat. Nr 3 / , ktory zostat przez niego odczytany. 
Nast^pnie radny Radostaw Kunach zgtosit wniosek o zdjecie z porzadku obrad projektu 
uchwaty dot. sprzedazy nieruchomosci gruntowych, gdyz nie ma opinii zebrania 
wiejskiego na sprzedaz budynku bytej szkoty w Zwierzyniu. Wies wczesniej wyrazita 
zgodQ na dzierzaw? i zamieszkanie w tym budynku. 
Wojt po wyjasnieniach , przychylit s\q do wniosku radnego. 

Przewodniczqcy zapytal czy radni maja. jakies inne propozycje. Radni nie wniesli innych 
propozycji zmian do przedstawionego porzadku obrad. Przewodniczacy Rady poddat pod 
glosowanie porzadek sesji wraz z zaproponowana. zmiana. w wyniku ktorego zostal przyjety 
jednoglosnie -14 gtosami „za". 

Do pktu 2 porzadku obrad - Przvjecie protokolu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowat, ze protokot XXVI sesji zostat 
sporzadzony i przez niego podpisany. 
Nie wniost zadnych uwag. Ponadto kazdy z radnych mogt si? z nim zapoznac w biurze 
Rady Gminy, oraz zostaty przestane tym, ktorzy sobie tego zyczyli. 
Protokoty w wyniku gtosowania zostaty przyjete jednogtosnie - 1 4 gtosami „za". 

Do pktu 3 porzadku obrad - Informacia Wojta o pracy miedzysesyjnej. 

Wojt Gminy Krzysztof Zapata poinformowat, ze w okresie miedzysesyjnym 
zajmowat si?: 
- w ramach projektu LGD z Ustrzyk D dot. nauki samorzadnosci przez mtodych ludzi 

(dwie szkoty) uczestniczyt wspolnie z sekretarzem w wyjezdzie zagranicznym 
w Szwajcarii. Bedzie sktadany projekt do Urzedu Marszatkowskiego z ktorego jest 
mozliwosc wyjazdu 50 osob, 

- prowadzone byty rozmowy z GDDKiA nt. budowy chodnika w Stekowej i b?dzie 
wykonane pota.czenie tych odcinkow, 



- w temacie stosowania nowej ustawy o gospodarce odpadami ciajle cos sie zmienia, 
ale naszym celem jest , aby koszt wywozu tych odpadow byt jak najmniejszy. Zebrania 
na wsiach odbeda. sie w I potowie czerwca. 

- zajmowalismy sie przetargami na budowQ kaplicy cmentarnej w Olszanicy, wykonanie 
drogi za starym przedszkolem w Olszanicy - powodziowki oraz drogi w Zwierzyniu ze 
srodkow ochrony gruntow rolnych. 

- realizowana jest budowa sali gimnastycznej w Uhercach Mineralnych i nadal staramy 
si$ pozyskiwac dodatkowe srodki finansowe, 

- w zwiazku ze ztozonq przez pana Krzysztofa Mikotajczyka rezygnacjq z funkcji sottysa 
sotectwa Rudenka rozpisane zostaty na dzieri 16 czerwca br. wybory nowego sottysa. 

Do pktu 4 porzadku obrad - Zapoznanie sie ze sprawozdaniem z wykonania budzetu 
Gminy Olszanica za 2012r. 

Skarbnik Gminy Lucyna Wereminska zapoznata radnych ze sprawozdaniem 
z wykonania budzetu gminy Olszanica za 2012r. Dodata, ze kazdy radny otrzymat 
sprawozdanie i na komisjach Rady Gminy byto analizowane / zat. nr 3 do protokolu/. 
Osia_gniete dochody to kwota 15.327.525,94 zt t j . 98,9% planu , a wydatki 
16.235.120,20zt t j . 97% planu . Na realizacje zadan inwestycyjnych wydatkowano 
3.950.848,71 zt. Dokonano splat kredytow w kwocie 381.921 zl i pozyczkQ w BGZ w 
kwocie 404.975 zt. Ponadto zacia_gnieto w BGZ kredyt w kwocie 1.422.100 zt na wktad 
wtasny do zadan remontowych i inwestycyjnych w tym miedzy innymi na sale 
gimnastyczna w Uhercach Min. Zadtuzenie na koniec 2012r. wynosito 2.297.104 zl, co 
stanowi 15% wykonanych dochodow. 

Do pktu 5 porzadku obrad - Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budzetu Gminy 
Olszanica za 2012 r. 

Przystepujqc do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budzetu gminy Olszanica 
za 2010r. Przewodniczacy Rady zwrocit s\q do radnych o uwagi i zapytania. 
Radny Edward Gocat zabierajqc_gtos zapytat jaki byt najwiekszy problem w realizacji 
budzetu. Skarbnik odpowiedziala, ze uznaje iz byt to jeden z najlepszych lat, bo same 
zadania inwestycyjne to kwota ok. 4 min zt, a rezerwa budzetowa to 449 tys zt. Radny 
Marian Solon powiedziat, ze zaplanowana sprzedaz nieruchomosci nie zostata 
zrealizowana i co dalej w tej sprawie. 
Wojt odpowiedziat, ze winq jest kryzys, ktory dat siQ tez odczuc w naszych dziataniach . 
Nadal bedziemy starali si? realizowac zaplanowane zamierzenia. 

Wiecej zapytan ani uwag nie byto, przystapiono do realizacji kolejnego punktu 
porzqdku obrad. 

Do pktu 6 porzadku obrad - Zapoznania sie ze sprawozdaniem finansowym za 2012r. 

Skarbnik Gminy Lucyna Wereminska zapoznata radnych ze sprawozdaniem 
finansowym za 2012r. Sprawozdanie to rowniez otrzymali radni i byto przedmiotem 
analizy na Komisjach Rady Gminy. / zat. nr 4 do protokotu/ 

Do pktu 7 porzadku obrad - Rozpatrzenie sprawozdania f inansowego za 2012r. 

Radni nie wniesli uwag do przedstawionego sprawozdania finansowego. 

Do pktu 8 porzadku obrad - Informacja o stanie mienia Gminy Olszanica. 

Skarbnik Gminy przedstawit informacjQ o stanie mienia komunalnego Gminy 
Olszanica oraz poinformowat, ze taka informacja zostata doreczona radnym do 
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Przewodniczacy Rady ztozyt gratulacje Wojtowi, natomiast Wojt podziekowat radnym za 
wyrazonq aprobat? w gtosowaniu. Podziekowania przekazat rowniez sottysom, 
pracownikom urzedu oraz dyrektorom szkot. Powiedziat rowniez, ze wydana ocena 
w formie gtosowania to wspolna praca wszystkich. 

3/zmianv uchwaly Budzetowej Gminy Olszanica na rok 2013. 

Projekt uchwaty przedstawita Skarbnik Gminy Lucyna Wereminska. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", 0 przeciw, 0 wstrzymujacych si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjete. 

4/zmianv wieloletniej prognozv finansowej Gminy Olszanica. 

Projekt uchwaly przedstawita Skarbnik Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate. pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", o przeciw, 0 wstrzymujacych si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

5/sktadki cztonkowskiei dla Lokalnei Grupv Dziatania ..Zielone Bieszczadv". 

Projekt uchwaty przedstawit Sekretarz Gminy Robert Petka. Dodat, ze 
wspotpraca z tym Stowarzyszenie jest od wielu lat, a srodki im wptacone wracaja. 
w 100% a niekiedy i wiecej w formie projektow. 

Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", 0 przeciw, 0 wstrzymujacych sie. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

6/zmianv uchwaty wtasnej Nr XXXIII/220/2009 Radv Gminv w Olszanicy z dnia 8 
grudnia 2009r. w sprawie trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla przedszkoli przez inne 
niz Gmina Olszanica osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidtowosci ich wykorzystania. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. Dodata, ze jest to kolejna zmiana do 
uchwaty i dotyczy ona szczegolnie wsparcia dla szkoty w Orelcu. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 10 gtosami „za", 3 przeciw, 1 wstrzymujqcy si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

7/ sprzedazy nieruchomosci gruntowych. 

Projekt uchwaty zostat zdjety z porzqdku obrad. 

8/nabvcia nieruchomosci gruntowych. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", 0 przeciw, 0 wstrzymujacych si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

9/ zgody na stosowanie innei stopy procentowej dla roztozonej na raty optatv za 
przeksztatcenie uzytkowania wieczystego. 

4 



Projekt uchwaty przedstawit Sekretarz Gminy Robert Petka . Poinformowat, ze 
zgodnie z wydana. opiniq statych Komisji Rady Gminy nastqpita zmiana § 2 a mianowicie 
chodzi o wpis , ze stosowana przez Wojta stopa procentowa nie moze bye nizsza niz 
czterokrotnosc stopy redyskonta weksli stosowana w NBP. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwate pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", o przeciw, 0 wstrzymujacych si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

10/ zgody na stosowanie innei stopy procentowej dla rat ceny nieruchomosci. 

Projekt uchwaty przedstawit Sekretarz Gminy Robert Petka . Poinformowat, ze 
rowniez i w projekcie tej uchwaty zgodnie z wydana. opinio statych Komisji Rady Gminy 
nasta.pita zmiana § 2 a mianowicie chodzi o wpis , ze stosowana przez Wojta stopa 
procentowa nie moze bye nizsza niz czterokrotnosc stopy redyskonta weksli stosowana 
wNBP. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 14 gtosami „za", o przeciw, 0 wstrzymujacych si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

Do pktu 14 porzadku obrad - Interpelacje radnych. 

W punkcie tym gtos zabrali: 
1 . radny Edward Gocat - czy czekaja. gmin? od wrzesnia zmiany oswiatowe i czy 

jestesmy przygotowani do przyj?cia szesciolatkow oraz jest pilna potrzeba naprawy 
mostku w okolicach zabudowan p. Gondek, 

2. radny Marian Solon - Koto towieckie zwrocito si? do niego z prosbq o umozliwienie 
na stronie internetowej UG informacji o mozliwosci zgtaszania (do kogo) i pobrania 
odpowiedniego wniosku w sprawie szkod wyrza.dzonych przez zwierzyn? oraz 
wnioskuje o wydtuzenie do godz. 24,00 oswietlenia ulicznego na okres wakacyjny t j . 
do 15.09.2013r. i zeby wykonawca, ktory robi zrywk? drewna miat potwierdzony przez 
sottysa danej wsi odbior szlaku zrywkowego, a to b?dzie si? wiazato, z jego naprawq, 
gdy zostat zniszczony przez wykonawc?, 

3. radny Piotr Dendura - zgtosit aby dokonac przegladu drog gminnych w ramach 
gwarancji, 

4. radny Bronistaw Kowalewski - zwrocit si? z wnioskiem aby przy remoncie wiaduktu 
zachowac przejazd pod nim jako droga gminna. Zapytat czy jest szansa remontu 
drogi, ktora. przekazalismy Nadlesnictwu Brzegi D i na jakim etapie wykorzystany jest 
fundusz sotecki Olszanicy na remonty drog do pol. 
Zgtosit, ze na potoku Olszanki na odcinku od Btonia do PROHANBUDU wysiepuje 
zagrozenie tamowania nurtu rzeki przez obsuwaja.ee si? z brzegow drzewa. 

Do pktu 15 porzadku obrad - Wolne wnioski i zapytania. 

W punkcie tym gtos zabrali: 
1 . radny Franciszek Romanek - jest pilna potrzeba zgtosic naprawy dwoch przejazdow 

kolejowych w Uhercach Min, 
2. radny Bogdan Jakiel - w zwiazku z zamykaniem wody podczas imprez 

organizowanych w swietlicy wiejskiej przez wtasciciela studni zasadnym a zarazem i 
pilna. potrzeba. jest wykonanie studni gt?binowej, 

3. radna Danuta Konopka - swietlicowi uskarzaja. si? na zbyt niskie wynagrodzenia a do 
wykoszenie trawy nie posiadajq sprz?tu, 

4. radna Teresa Skarbinska -zgtosita , ze daiej jest niedrozny odptyw z rynny przy 
wejsciu do budynku osrodka zdrowia, przyci?cie drzew przy chodniku. Czy zatatwiona 
zostata sprawa drogi zgtoszonej przez Pania. Sm?dra? 
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5. radny Bronistaw Kowalewski - popiera zgtoszone wnioski przez radna. Skarbiriska. 
oraz zgtasza potrzeb? dbania o zieleri wokot osrodka zdrowia, 

6. sottys wsi Olszanica Kazimierz Ortowski - zgtosit potrzeb? wykonania droznosci rowu 
naprzeciwko bytej poczty i sklepu Centrum przy drodze powiatowej oraz remontu 

drogi w kierunku Bezmiechowej. Ponadto jest zdania, ze zatrudnieni stazysci w 
Urzedzie winni zaja_c sie plewieniem klombow. 

7. sottys wsi Orelec Jozef Dobrowolski - popart wniosek zgtoszony przez radnego 
Bogdana Jakiel oraz prosi Wojta o podejscie bardziej z sercem do swietlicowych. 

8. radny powiatowy Marek Matecki - poinformowat, ze w Lesku na bazie szkoty 
drzewnej ma powstac Niepubliczny Mtodziezowy Osrodek dla Nieletnich i w tej 
sprawie wystosowany zostat sprzeciw mieszkancow Leska i zebrano ponad 1500 
podpisow. Jako radny uwaza, ze taki osrodek jest potrzebny, ale jest przeciwny jego 
lokalizacji i w ogole podejscie do sprawy przez Zarzad Starostwa. Dodat rowniez, ze 
na kazdej sesji powiatu zgtasza potrzeby udrazniania rowow i przepustow przy 
drogach powiatowych. 

9. sottys wsi Paszowa Roman Michatek - poprosit Wojta o wyjasnienie sprawy 
dotyczqcej wypowiedzenia sottysom umow smieciowych. 

Do pktu 16 porzadku obrad - Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 

Wojt Gminy na zgtoszone interpelacje oraz wnioski i zapytania udzielit 
nastepujacych odpowiedzi: 
- bardzo wnikliwie analizujemy jeszcze temat oswiaty, 
- faktycznie jest potrzeba wykonania tego mostku, ale najpierw trzeba wykonac projekt i 

pozwolenie na budowe, ale jeszcze szukane sa. inne rozwiazania, 
- umiescimy na stronie internetowej urz?du informacje od kota towieckiego, 
- oswietlenie uliczne obecnie swieci si? od 21,00 do 23,00. Wydtuzenie godzin 

powoduje wi?ksze koszt, a my staramy si? prowadzic takie dziatania, aby oszcz?dzac. 
- postaramy si? w jak najlepszy sposob wykorzystac sugestie radnego Solona w kwestii 

uzytkowania drog przez wykonawcow, ktorzy dokonuja. zrywk? drewna, 
- dokonamy przegla_du droggminnych pod ka.tem gwarancji, 
- posiadamy na pismie informacj?, ze nie b?dzie zadnych zmian i nadal b?dzie przejscie 

i przegon pod mostem na drodze krajowej, 
- remont drogi w kierunku Bezmiechowej, akt notarialny jest sporzadzony i odbior 

b?dzie w jak najszybszym czasie. Natomiast kapitalny remont ma si? odbyc do lipca 
przysztego roku a naprawa dziur na bieza_co. 

- srodki z funduszu soteckiego zapisane sa. na remont drogi koto przedszkola, nie ma 
zabezpieczenia na remont drog do pol, 

- zgtoszony b?dzie wniosek dotyczqcy stwarzania zagrozenia powodziowego na potoku 
Olszanickim, 

- w sprawie naprawy przejazdow kolejowych wystqpimy z pismem, 
- obecnie na I miejscu jest sprawa doprowadzenia wody do swietlicy w Orelcu, ale nie 

mamy w budzecie zabezpieczonych srodkow. Moze uda si? cos wygospodarowac, 
- nie jest najgorzej jesli chodzi o wynagrodzenie swietlicowych. Wiele zadan przy 

swietlicach wykonywanych jest przez tzw. grup? interwencyjna. w ktorej sa. skazani z 
Zaktadu Karnego, 

- sprawa osrodka zdrowia , wniosek przyjmuj? do sprawdzenia i wykonania jesli rynny 
sa. nadal niesprawne, 

- sprawdz? co z ta_ droga. do p. Sm?dra, 
- w zwia.zku ze zmiana. ustawy o odpadach komunalnych i terminow optat zmienic si? 

tez musza. umowy dla sottysow sta.d te ich wypowiedzenia, 
- na temat droznosci rowow i przepustow przy drogach powiatowych radny powiatowy 

Marek Matecki powiedziat, ze na kazdej sesji zgtasza potrzeby udroznienia rowow i 
przepustow. Temat Staroscie przypomni na najblizszej sesji. 
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Do pktu 17 porzadku obrad - Zakonczenie sesji. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze w zwiazku z wyczerpaniem porzadku obrad 
zamyka obrady XXVII sesji Rady Gminy w Olszanicy. 

Na tym protokot zakonczono. 

Protokotowata: 

MariaWraizkiewicz 

PRZEWODNICZACY 

f 
TaEteusz Dcirosz 


